
Zápis z členské schůze ZO ČSV Kladno - 6. 9. 2023  

 

Organizace přebírání žádostí o dotaci  

Standardně probíhalo přebírání a kontrola žádostí o dotaci 1.D, což bude možno odevzdat i na další schůzi 

v říjnu, resp. do 15.10. je možnost formuláře vložit do schránky v ekocentru na Čabárně. Nutné vyplnění čísla 

účtu a podpisu. Potvrzení o umístění včelstev na území ZO Brandýsek a ZO Slaný zajistíme, ale je nutné vložit 

předvyplněný formulář, včetně čísla stanoviště a počtu včelstev. Statistický list je povinný, jeho vyplnění je věcí 

včelaře. Nepoužívejte staré formuláře. Kdo je nemá (viz časopis Včelařství č. 8 – pro ty, co nerozbalují), budou 

připravené na schůzi u jednatelky. Upozorňujeme, že výše dotace bude oproti předchozím rokům asi poloviční.  

Hlášení o počtu včelstev zasílejte výhradně na Hradištko, kdo si neví rady s elektronickým systémem, stačí  email 

přeposlat jednatelce s aktuálním počtem včelstev na jednotlivých stanovištích nebo si domluvit termín schůzky 

na Čabárně,  u počítače, bude předvedeno.  

Zpráva z on-line nezasedání RV  (Belušová)  

Pro avízované on-line zasedání (ví se od března) nedošly ze sekretariátu podklady k jednání ve stanoveném 

termínu 7 dní. Náhradní termín o týden později neakceptovala většina členů RV. S ohledem na sporý program – 

Kontrola zápisu z minulého zasedání, kontroverzní přerozdělení dotace 1.D na administrativu a informace 

k opravě sídla v Křemencové (žádné informace předem také nedorazily), bylo zasedání zrušeno úplně.  Další 

řádné bude 11. 11. 2023 v Praze. 

Přijímání nových členů  

Přijímala se nová členka - paní Alena Bedečová z Hřebče tři včelstva. Ptala se po léčení a bylo jí přislíbeno, že se jí 

dotyčný důvěrník ozve.   

Přítelkyně Alena Bedečová byla přijata: Všichni pro, nikdo proti a nikdo se nezdržel hlasování.     

Dále se přijímal přítel František Janota. Bydlí ve Švermově, včelstva má v Čelechovicích. Některá dovezená 

z jiného okresu, ale řádně vyšetřená. Dvoje z nich má od přítele Červenky. Územně by spadal  pod Hradečno, ale 

chce být v ZO Kladno. Přítel předseda mu doporučil uvést se v Hradečně ve známost a předat veterinární 

dokumentaci.   

Přítel František Janota byl přijat: Všichni pro, nikdo proti a nikdo se nezdržel hlasování.     

Zpráva - Muzeum včelařství  a Medová pouť v Kolči 

Brigáda těsně před slavností proběhla skvěle. Starostka Kolče Lenka Skolilová pozvala na posezení, a to v pátek 

15.9. od 17. hod.  – pro brigádníky ze všech brigád a účastníky pouti - občerstvení zdarma zajištěno. Přítel 

předseda i přítelkyně Belušová pohovořili o akci, která se velmi podařila: Průhledný medomet, školní úly, úly 

s živými včelami, matka vzorově kladla. Děti si zkoušely odvíčkovávat, vytáčet med i vyrobit vlastní etiketu.   

Pozvánka na Mezinárodní včelařskou výstavu Olomouc 

Výstava proběhne 5. – 8. 10. Střídá se Slovensko a Čechy (loni byl Trenčín). Přítel předseda povyprávěl o 

návštěvě před osmi lety, byl trochu problém s parkováním a občerstvením, ale snad to už bude lepší. Kdo má 

zájem o spolujízdu či sdílení vlastní dopravy, nechť se přihlásí nejpozději do říjnové schůze u předsedy či 

jednatelky.    

 



Sběr vosku ke zpracování - Čabárna, do konce roku.  

Přítelkyně Belušová nabídla opět možnost (do Vánoc) doručit na Čabárnu vlastní vosk za účelem výroby 

mezistěn z něj. Pokud je zájem o prověřeného zpracovatele vosku – máme zde také Hessovy. Je možné ho dát i 

na schůzi ale vždy dobře zabalený, popsaný a zvážený (váha bez obalu), napsaná rámková míra. Vosk nechat 

pomaličku chladnout. 4 kg je hranice ekonomické smysluplnosti.  

Různé informace 

Mor včelího plodu – v roce 2024 bude jen Praha, Středočeský kraj se účastnit nebude a nemá údajně na akci 

prostředky ani na jinou navrhovanou akci, jako např. školení zdravotníků. Hrr na mor mělo cca 30% odezvu. 

Výtky finančních kontrol nebyly.  

Zájemci o vyšetření na mor včelího plodu (pro ty, kdo chtějí prodávat oddělky, ale i mít klid) - neposílejte měl na 

vyšetření v tomto roce, platil by jen do konce roku. Rozhodující je datum, kdy tam vzorek přišel. Opět nabídka 

hromadného zaslání , možno odevzdat vzorek  v lednu, případně současně se vzorkem na varroázu, odešleme do 

Agroly za výhodnějších podmínek (cca 220 Kč), bez poštovného a nutnosti vyplňovat vlastní žádanku.  

 

Nezdaněný příjem se zvedl z 30 na 50 tisk Kč/rok. Zůstane osvobození od daně z příjmu, který plyne z chovu včel 

do 50 včelstev, v rozsahu 1000 Kč na 1 včelstvo.  

Možnost si nastavit zasílání aktualit z ČSV do emailu na www.vcelarstvi.cz 

Statistický list je nový. Chybí kolonka na podpis, přibyla cena za kilogram medu. Statistický list musíme odevzdat 

spolu s žádostí, ale není řečeno, jak musí být vyplněný. Množství stočeného medu je vhodné vyplnit správně, 

může se hodit v případě žádosti ze svépomocného fondu. Statistické listy  (a celé žádosti) se mají 10 let 

archivovat a můžou si je orgány vyžádat.  

Přítekyně Belušová informovala přítomné o podané žádosti o dotaci na město Kladno – na různé aktivity jako 

např. Medové Vánoce. 

ZO Slaný nás zve na 1. včelařský ples ZO Slaný – 25. 11. 2023 Královice u Slaného. Zájemci nechť se hlásí, 

včelařská příslušnost se nebude u vstupu kontrolovat, lze pozvat i nevčelaře. Bohatá tombola.  

Nově funguje Včelařská stezka v Královicích – otevření proběhlo při oslavě dožínek 2. 9. 2023.   

Právě probíhá Apimondia 2023 v Santiago de Chile. Účastní se tradičně přítel RNDr. Švamberk, přítelkyně 

Ingrová (a přítelkyně Machová). Přítel Švamberk bude o festivalu opět dělat webinář pro individuální zájemce, 

členové mají přednost. Bude se hlasovat o dějišti přespříští Apimondie.  Je zde možnost pozvat Dr. Švamberka 

na přednášku v rámci výstavy Medové Vánoce.  

Diskuze  

Přítelkyně Belušová přišla s projektem „Sklenička medu pro babičku a dědu“ Pozornost pro seniory v DD – přítel 

Kosinoha, který tam dělá osvětu je již bez včel a tudíž i bez medu. Komu je akce sympatická, nechť přinese 

skleničku (stačí malá) medu příště. Potěší etiketa se jménem včelaře, či malé věnování.  

Další diskuse proběhla na základě dotazu na to, kolik včely z letního krmení mají zásob a kolik spotřebují rovnou 

na aktuální provoz.  

Zapsal přítel Jan Červený 


